
Országgyűlési képviselő

Iromány száma: K/14367.

Benyújtás dátuma: 2020-12-19 16:15

Parlex azonosító: 1MOJOPJI0001

Címzett: Kövér László, az Országgyűlés elnöke
Benyújtó: Demeter Márta (LMP) 

Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Varga Mihály, pénzügyminiszter 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: " Tagja-e Magyarország a Nemzetközi Gazdasági 
Együttműködési Banknak?" 

Tisztelt Miniszter úr!

K/5915. számú, a Nemzetközi Gazdasági Együttműködési Bankkal kapcsolatos írásbeli kérdésemre
az ön államtitkára, Tállai András 2019. május 9-én lakonikus tömörséggel annyit válaszolt, hogy
„Magyarország jelenleg nem tagja a Nemzetközi Gazdasági Együttműködési Banknak”. Csakhogy
2019 februárjában éppen Ön tárgyalt Moszkvában a bankhoz való magyar csatlakozás részleteiről.

Időközben pedig a sajtóban olyan hírek láttak napvilágot, amelyek szerint a kormány a volt KGST
elszámoló és finanszírozó bankjának, a moszkvai központú, 400 millió eurós tőkével rendelkező
Nemzetközi  Gazdasági  Együttműködési  Banknak a Magyarországra  költöztetéséről  folytat  aktív
tárgyalásokat. 

Kérdezem ezért  Miniszter  urat:  tagja-e Magyarország a  Nemzetközi  Gazdasági  Együttműködési
Banknak? Ha igen:

1. Mikor született meg az erre vonatkozó döntés?

2. Milyen érvek szólnak amellett, hogy hazánk tagja legyen a moszkvai székhelyű Nemzetközi 
Gazdasági Együttműködési Banknak?

3. Milyen elemzések előzték meg a magyar tagsággal kapcsolatos döntés meghozatalát? Melyik 
intézmény készítette az elemzéseket, és mikor?

4. Magyar részről kik voltak a tagjai a Nemzetközi Gazdasági Együttműködési Bankkal folytatott 
tárgyalások keretéül szolgáló munkacsoportnak?

5. Előreláthatólag mekkora pénzbeli hozzájárulást igényel Magyarországtól a tagság (hozzájárulás 



az alaptőkéhez és egyéb költségek)?
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